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Sēdi vada:  
Reģionālās attīstības un pašvaldību lietu ministrijas valsts sekretāres vietniece  Baiba Bāne 
 
Piedalās: 

 

Liepājas pilsētas pašvaldības Attīstības pārvaldes vadītājs Vilnis Vitkovskis 
Finanšu ministrijas Eiropas Savienības (turpmāk - ES) fondu stratēģijas 
departamenta direktors 

Aleksandrs Antonovs 

Reģionālās attīstības un pašvaldību lietu ministrijas (turpmāk - RAPLM) 
Attīstības instrumentu departamenta direktore 

Arina Andreičika 

Satiksmes ministrijas valsts sekretāra vietnieks Andulis Židkovs 
Zemgales plānošanas reģiona izpilddirektors Raitis Vītoliņš 
Gulbenes pilsētas pašvaldības priekšsēdētājs Nikolajs Stepanovs 
Jelgavas pilsētas pašvaldības Attīstības un pilsētplānošanas pārvaldes vadītāja Gunita Osīte 
Valmieras pilsētas pašvaldības priekšsēdētājs  Inesis Boķis 
Ventspils pilsētas pašvaldības priekšsēdētāja pirmais vietnieks Jānis Vītoliņš 
Rēzeknes pilsētas pašvaldības priekšsēdētājs Juris Guntis Vjakse 
Vides ministrijas Investīciju departamenta Investīciju stratēģijas nodaļas 
vadītāja 

Jolanta Jansone 

Rīgas pilsētas pašvaldības Pilsētas attīstības departamenta Starptautisko 
projektu nodaļas vadītājs 

Mārtiņš Menniks 

Labklājības ministrijas ES struktūrfondu departamenta direktora vietniece Antra Jansone 
Sēdē nepiedalās:  
Latgales plānošanas reģiona Attīstības padomes priekšsēdētājs Andris Vaivods 
Ekonomikas ministrijas valsts sekretāra vietnieks  Andris Liepiņš 
Ar padomdevēja tiesībām piedalās:  
RAPLM valsts sekretāre Laimdota Straujuma 
RAPLM Attīstības plānošanas departamenta direktore Indra Ciukša 
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta direktores vietniece Ināra Buda 
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta Struktūrfondu vadības nodaļas 
vadītāja 

Elīna Kārkla 

RAPLM Attīstības plānošanas departamenta Reģionālās politikas nodaļas 
vecākā referente 

Ilze Balcere 

Finanšu ministrijas ES fondu stratēģijas departamenta Publiskās 
infrastruktūras plānošanas nodaļas vadītājas vietnieks 

Eduards Puriņš 

Ventspils pilsētas pašvaldības izpilddirektora vietniece investīciju jautājumos Kristīne Krasovska 
Vidzemes plānošanas reģiona projektu speciāliste Zane Jurāne 
Kurzemes plānošanas reģiona Administrācijas vadītājs Kristiāns Godiņš 
Jelgavas pilsētas pašvaldības projektu vadības speciāliste Sandra Liepiņa 
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Jelgavas pilsētas pašvaldības projektu vadības speciāliste Ineta Vintere 
Valsts reģionālās attīstības aģentūras direktores vietniece programmas 
ieviešanas jautājumos 

Sandra Cakule 

Aizkraukles novada domes priekšsēdētājs Vilnis Plūme 
Smiltenes pilsētas pašvaldības izpilddirektors Uldis Rudzītis 
Smiltenes pilsētas pašvaldības Attīstības un plānošanas nodaļas vadītājs Andris Lapiņš 

Gulbenes pilsētas pašvaldības galvenais speciālists projektu izstrādē Ilmārs Lipiņš 
Valmieras pilsētas pašvaldības Attīstības nodaļas vadītāja Zenta Iļķēna 
Latgales plānošanas reģiona projektu vadītāja Viktorija Želtkova 
Sēdi protokolē:  
RAPLM Attīstības plānošanas departamenta Reģionālās politikas nodaļas 
pārvaldes vecākā referente 

Aiga Vanaga-Poriķe 

 

Sēdi sāk plkst. 12.00 

B.Bāne iepazīstina Padomes sēdes dalībniekus ar darba kārtību.  
 

Par Liepājas pilsētas projekta ideju 
„Energoefektivitātes paaugstināšana Liepājas pilsētas izglītības iestādēs” 

 
Ziņo: Liepājas pilsētas pašvaldības Attīstības pārvaldes vadītājs V.Vitkovskis  

Kurzemes plānošanas reģiona Administrācijas vadītājs K.Godiņš  
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta direktores vietniece I.Buda  

V.Vitkovskis informē par Liepājas pilsētas projekta ideju „Energoefektivitātes paaugstināšana 
Liepājas pilsētas izglītības iestādēs”, ko pašvaldība ir iecerējusi virzīt Eiropas Reģionālās 
attīstības fonda 2007.-2013.gadam (turpmāk – ERAF) pilsētvides prioritātes „Policentriska 
attīstība” (turpmāk – pilsētvides prioritāte) finansējuma saņemšanai.  

K.Godiņš informē, ka Kurzemes plānošanas reģions ir sniedzis pozitīvu atzinumu un aicina 
Koordinācijas padomes locekļus atbalstīt Liepājas pilsētas pašvaldības projekta ideju 
turpmākai virzībai pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai. 

I.Buda informē, ka kopumā RAPLM pozitīvi vērtē projekta ideju un aicina Koordinācijas 
padomes locekļus atbalstīt Liepājas pilsētas pašvaldības projekta ideju „Energoefektivitātes 
paaugstināšana Liepājas pilsētas izglītības iestādēs” turpmākai virzībai pilsētvides prioritātes 
atbalsta saņemšanai. 

Koordinācijas padome nolemj atbalstīt Liepājas pilsētas projekta idejas „Energoefektivitātes 
paaugstināšana Liepājas pilsētas izglītības iestādēs” turpmāku virzību pilsētvides prioritātes 
atbalsta saņemšanai. 

 
Par Smiltenes pilsētas projekta ideju  

„Atmodas ielas un tās pieslēgumu ielu kompleksā rekonstrukcija” 
 

Ziņo: Smiltenes pilsētas pašvaldības izpilddirektors U.Rudzītis, Smiltenes pilsētas pašvaldības 
Attīstības un plānošanas nodaļas vadītājs A.Lapiņš 
Vidzemes plānošanas reģiona Administrācijas projektu speciāliste Z.Jurāne 
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RAPLM Attīstības instrumentu departamenta Struktūrfondu vadības nodaļas vadītāja 
E.Kārkla 

U.Rudzītis informē par Smiltenes pašvaldības projekta ideju „Atmodas ielas un tās 
pieslēguma ielu kompleksā rekonstrukcija”, ko pašvaldība ir iecerējusi virzīt ERAF 
pilsētvides prioritātes finansējuma saņemšanai. 

Z.Jurāne informē, ka Vidzemes plānošanas reģions ir sniedzis pozitīvu atzinumu par 
Smiltenes pašvaldības plānoto projekta ideju un aicina Koordinācijas padomes locekļus 
atbalstīt Smiltenes pilsētas pašvaldības projekta idejas turpmāko virzību pilsētvides prioritātes 
atbalsta saņemšanai. 

E.Kārkla informē, ka RAPLM pozitīvi vērtē Smiltenes pašvaldības projekta ideju „Atmodas 
ielas un tās pieslēguma ielu kompleksā rekonstrukcija” un atbalsta tās turpmāku virzību 
pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai, papildus norādot, ka plānotie projekta ietekmes 
rādītāji jāsasaista ar projekta mērķi un jāidentificē rādītāji, kas ir izmērāmi un sasniedzami. 

Koordinācijas padome nolemj atbalstīt Smiltenes pašvaldības projekta idejas „Atmodas 
ielas un tās pieslēguma ielu kompleksā rekonstrukcija” turpmāko virzību pilsētvides 
prioritātes atbalsta saņemšanai. 

 
Par Gulbenes pilsētas projekta ideju „Gulbenes pilsētas kultūras centra renovācija” 

 
Ziņo: Gulbenes pilsētas pašvaldības priekšsēdētājs N.Stepanovs 

Vidzemes plānošanas reģiona Administrācijas projektu speciāliste Z.Jurāne 
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta Struktūrfondu vadības nodaļas vadītāja 
E.Kārkla 

 
Diskusijā piedalās: A.Antonovs 

N.Stepanovs informē par Gulbenes pilsētas pašvaldības projekta ideju „Gulbenes pilsētas 
kultūras centra renovācija”, ko pašvaldība ir iecerējusi virzīt ERAF pilsētvides prioritātes 
finansējuma saņemšanai. 

Z.Jurāne informē, ka Vidzemes plānošanas reģions ir sniedzis pozitīvu atzinumu par Gulbenes 
pašvaldības plānoto projekta ideju „Gulbenes pilsētas kultūras centra renovācija” un aicina 
Koordinācijas padomes locekļus atbalstīt Gulbenes pilsētas pašvaldības projekta idejas 
turpmāko virzību pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai. 

E.Kārkla informē, ka kopumā RAPLM pozitīvi vērtē Gulbenes pašvaldības projekta ideju 
„Gulbenes pilsētas kultūras centra renovācija”, vienlaikus norādot, ka nepieciešams sniegt 
papildus informāciju par kultūras centra piedāvāto pakalpojumu pieprasījuma analīzi un 
plānoto noslogojumu. 

A.Antonovs vērš uzmanību uz to, ka Gulbenes pilsētas pašvaldības plānotā projekta ideja var 
būt ieņēmumus nesoša, kas jāņem vērā līdzfinansējuma apjoma noteikšanā. 

Koordinācijas padome nolemj atbalstīt Gulbenes pilsētas pašvaldības projekta idejas 
„Gulbenes pilsētas kultūras centra renovācija” turpmāko virzību pilsētvides prioritātes atbalsta 
saņemšanai. 
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Par Jelgavas pilsētas projektu idejām  

„Multimediju un inovāciju atbalsta centra izveide Jelgavas Zinātnes un tehnoloģiju 
parka teritorijā” un „Transporta un inženierkomunikāciju infrastruktūras izbūve 

izglītības, veselības aprūpes un uzņēmējdarbības attīstības nodrošināšanai” 
 
Ziņo: Jelgavas pilsētas pašvaldības Attīstības un pilsētplānošanas pārvaldes vadītāja G.Osīte 

Zemgales plānošanas reģiona izpilddirektors R.Vītoliņš  
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta direktores vietniece I.Buda  

 
Diskusijā piedalās: A.Antonovs, G.Osīte, R.Vītoliņš, I.Buda, A.Andreičika, J.Jansone, 

K.Krasovska 

G.Osīte informē par Jelgavas pašvaldības projektu idejām „Multimediju un inovāciju atbalsta 
centra izveide Jelgavas Zinātnes un tehnoloģiju parka teritorijā” un „Transporta un 
inženierkomunikāciju infrastruktūras izbūve izglītības, veselības aprūpes un uzņēmējdarbības 
attīstības nodrošināšanai”, kuras pašvaldība ir iecerējusi virzīt ERAF pilsētvides prioritātes 
finansējuma saņemšanai. 

R.Vītoliņš informē, ka Zemgales plānošanas reģions ir sniedzis pozitīvu atzinumu par 
Jelgavas pašvaldības projektu idejām „Multimediju un inovāciju atbalsta centra izveide 
Jelgavas Zinātnes un tehnoloģiju parka teritorijā” un „Transporta un inženierkomunikāciju 
infrastruktūras izbūve izglītības, veselības aprūpes un uzņēmējdarbības attīstības 
nodrošināšanai” un aicina Koordinācijas padomes locekļus tās atbalstīt turpmākai virzībai un 
pilsētvides prioritātes finansējuma saņemšanai. 

I.Buda norāda, ka Jelgavas pašvaldības projektu ideja „Multimediju un inovāciju atbalsta 
centra izveide Jelgavas Zinātnes un tehnoloģiju parka teritorijā” ir atbalstāma, taču 
nepieciešams sniegt papildus informāciju par esošā biznesa inkubatora noslodzi, kā arī 
skaidrot, kādā veidā ir apzināts pieprasījums pēc jauna biznesa inkubatora un kāpēc ir izvēlēta 
tieši multimediju un inovāciju specializācija. 

G.Osīte skaidro, ka esošais biznesa inkubators ir pārslogots un augošā interese par biznesa 
inkubatoru no uzņēmēju puses rada nepieciešamību pēc jauna biznesa inkubatora izveides. 
Vienlaikus G.Osīte norāda, ka pašvaldības sadarbība ar Latvijas Lauksaimniecības universitāti 
un jaunajiem zinātniekiem ir radījusi priekšnosacījumus specializācijai multimediju un 
inovāciju jomās. 

I.Buda attiecībā uz projekta ideju „Transporta un inženierkomunikāciju infrastruktūras izbūve 
izglītības, veselības aprūpes un uzņēmējdarbības attīstības nodrošināšanai” lūdz skaidrot 
projekta rezumējuma sadaļā „Kas nosaka projekta aktualitāti” minētās informācijas par 
pašvaldības plāniem pārņemt likvidētā Pārlielupes cietuma teritoriju no Tieslietu ministrijas 
un izveidot tajā sabiedriskos objektus pašvaldības funkciju veikšanai saistību ar turpmākiem 
šīs teritorijas lietošanas mērķiem un pašvaldības autonomo funkciju izpildi.  

G.Osīte informē, ka blakus Pārlielupes cietuma teritorijai atrodas Jelgavas reģionālā slimnīca 
un kultūras nams, līdz ar to pašvaldība bijušo cietuma teritorijas attīstību perspektīvā vēlas 
saistīt ar sabiedrisko pakalpojumu sniegšanas nodrošināšanu, kas ir saistītas ar pašvaldības 
autonomo funkciju izpildi. 

I.Buda vērš uzmanību, ka plānotie projekta ietekmes rādītāji jāsasaista ar projekta mērķi un 
jāidentificē rādītāji, kas ir izmērāmi un nodrošina mērķa sasniegšanu. 
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J.Jansone norāda uz abu Jelgavas projektu ideju pārklāšanās risku ar Vides ministrijas pārziņā 
esošo 3.5.1.1.aktivitāti „Ūdenssaimniecības infrastruktūras attīstība aglomerācijās ar cilvēku 
ekvivalentu lielāku par 2000”, kurā Jelgavas pašvaldība 2009.gada 5.maijā plāno iesniegt 
projekta pieteikumu. J.Jansone informē, ka Jelgavas pašvaldība 2008.gada 5.maijā ir 
iesniegusi Vides ministrijā iesniegumu par sākotnējo projekta ieceri ūdenssaimniecības 
projektam, taču saskaņā ar Ministru kabineta 2007.gada 23.decembra noteikumiem Nr.912 
„Ūdensapgādes, notekūdeņu savākšanas un attīrīšanas būvju būvniecības kārtība” papildus 
nepieciešams iesniegt tehniski ekonomisko pamatojumu ar visām komponentēm un tarifu 
plānu, taču pagaidām Jelgavas pilsētas pašvaldība tehniski ekonomisko pamatojumu nav 
iesniegusi, līdz ar to nav iespēju pārliecināties, ka nebūs pārklāšanās riska. Vienlaikus 
J.Jansone vērš uzmanību uz projektu iesniedzējiem – pilsētvides projektu iesniedzējs ir 
Jelgavas pilsētas pašvaldība, bet Vides ministrijas pārziņā esošajā 3.5.1.1.aktivitātē projekta 
iesniedzējs ir sabiedrisko pakalpojumu sniedzējs ūdensapgādes un kanalizācijas sfērā.  

K.Krasovska norāda, ka, ja ūdenssaimniecības uzņēmums ir 100% pašvaldības 
komercsabiedrība, ir iespēja slēgt trīspusējo līgumu ar Finanšu ministriju. Vienlaikus 
pašvaldība var iesniegt apliecinājumu, ka attiecīgās ielas un to posmi netiks iekļauti 
3.5.1.1.aktivitātes projekta pieteikumā. 

A.Antonovs norāda uz Finanšu ministrijas negatīvo pieredzi trīspusējo līgumu slēgšanā un 
lūdz izmantot šādu iespēju tikai tādā gadījumā, ja nav iespējams slēgt divpusējus līgumus, kā 
arī, lai izvairītos no šādām situācijām aicina pašvaldības saskaņot projektus laicīgi ar 
attiecīgajām ministrijām.Vienlaikus A.Antonovs iebilst, ka Jelgavas pilsētas projekta idejas 
„Transporta un inženierkomunikāciju infrastruktūras izbūve izglītības, veselības aprūpes un 
uzņēmējdarbības attīstības nodrošināšanai” pamatmērķis ir ielu izbūve, lai gan nosaukums ir 
plašāks.   

G.Osīte informē, ka projektam ir izstrādāts tehniski ekonomiskais pamatojums Vides 
ministrijas pārziņā esošās 3.5.1.1.aktivitātes „Ūdenssaimniecības infrastruktūras attīstība 
aglomerācijās ar cilvēku ekvivalentu lielāku par 2000” ietvaros. Savukārt, RAPLM pārziņā 
esošās 3.6.1.1.aktivitātes ietvaros plānotās projekta idejas „Transporta un 
inženierkomunikāciju infrastruktūras izbūve izglītības, veselības aprūpes un uzņēmējdarbības 
attīstības nodrošināšanai”, ko Jelgavas pilsētas pašvaldība virza pilsētvides prioritātes atbalsta 
saņemšanai, paredzēto starpkvartālu ielu un komunikāciju izbūve nav iekļauta tehniski 
ekonomiskajā pamatojumā. 

A.Antonovs norāda, ka vienā tehniski ekonomiskajā pamatojumā ir jābūt visu projektu 
izmaksu pozīcijām, kas skar ūdenssaimniecības komunikāciju rekonstrukciju vai to jaunu 
izbūvi.  

A.Andreičika ierosina jautājumu risināt atsevišķā sanāksmē š.g. 9.februārī, kurā RAPLM, 
Vides, Finanšu, Ekonomikas ministriju pārstāvji un iesaistīto pašvaldību pārstāvji varētu 
vienoties par pārklāšanās riska novēršanu. 

Koordinācijas padome nolemj: 

1. Ar nosacījumu, ka ieguldījumi ūdenssaimniecības sistēmas attīstībā tiks veikti saskaņā ar 
minētās jomas normatīvajos aktos noteiktajām prasībām, atbalstīt šādu projektu ideju 
virzību pilsētvides prioritātes atbalsta saņemšanai: 

 „Transporta un inženierkomunikāciju infrastruktūras izbūve izglītības, 
veselības aprūpes un uzņēmējdarbības attīstības nodrošināšanai”; 
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  „Multimediju un inovāciju atbalsta centra izveide Jelgavas Zinātnes un 
tehnoloģiju parka teritorijā” ar nosacījumu, ka projekta pieteikumam tiks 
pievienota detalizēta analīze par plānoto pieprasījumu pēc jauna biznesa 
inkubatora izveides; 

2. Jelgavas pilsētas pašvaldībai, gatavojot projektu pieteikumus Koordinācijas padomē 
saskaņotajām projektu idejām, ņemt vērā RAPLM atzinumā sniegtos ieteikumus projektu 
darbību skaidrākam un pamatotam izklāstam. 

 

Dažādi 

Ziņo: RAPLM Attīstības instrumentu departamenta direktore A.Andreičika 
RAPLM Attīstības instrumentu departamenta Struktūrfondu vadības nodaļas vadītāja 
E.Kārkla 

 
Diskusijā piedalās: A.Antonovs, A.Andreičika, E.Kārkla, A.Židkovs, K.Krasovska, 

L.Straujuma, J.Jansone 

A.Andreičika informē, ka ES fondu pilsētvides prioritātes 3.6.1.1. aktivitātes „Nacionālas un 
reģionālas nozīmes attīstības centru izaugsmes veicināšana līdzsvarotai valsts attīstībai” 
pirmajā atlases kārtā tika iesniegti 23 projektu pieteikumi no 16 uzaicinātajām pilsētām par 
kopējo summu 62 miljoni latu. Projektu pieteikumi ir izvērtēti, un 19 no tiem ir apstiprināti ar 
nosacījumiem, bet 4 projekti ir noraidīti. Līdz ar to RAPLM š.g. 4.februārī rīkos apmācību 
semināru, lai varētu pārrunāt galvenās projektu pieteikumu sagatavošanā pieļautās kļūdas un 
problēmjautājumus. 

K.Krasovska lūdz informēt par pašvaldību projektu idejām, kuras ir noraidītas. 

A.Andreičika informē, ka visi lēmumi par projektu ideju apstiprināšanu vai noraidīšanu tiks 
izsūtīti līdz š.g. 30.janvārim. 

E.Kārkla lūdz pašvaldībām - pirms oficiālas projektu nosacījumu izpildes dokumentācijas 
iesniegšanas RAPLM, saskaņot to elektroniski.  

K.Krasovska jautā, kā precizēt projektu pieteikumus, ņemot vērā, ka 2008.gada 12.decembrī 
Saeimā pieņemtie grozījumi likumā „Par pievienotās vērtības nodokli” nosaka, ka no 
2009.gada 1.janvāra tiek paaugstināta pievienotās vērtības nodokļa (turpmāk - PVN) 
pamatlikme – no 18% uz 21%. 

E.Kārkla atbild, ka visām pašvaldībām projektu sagatavošanas izmaksas ir aprēķinātas ar 18% 
PVN likmi, savukārt projektu īstenošanas izmaksas jau būs ar 21% PVN likmi, līdz ar to 
RAPLM atstāj pašvaldību kompetencē, ar kādiem resursiem segt starpību, piemēram, ar 
ietaupīto līdzekļu starpību, kas veidosies pēc iepirkuma procedūras veikšanas, vai no projekta 
realizācijai atvēlētajiem neparedzētiem izdevumiem, taču problēmas varētu būt pašvaldībām, 
kas nav plānojušas neparedzētos izdevumus. 

A.Antonovs norāda, ka lēmumā ir iespējams izvirzīt nosacījumu precizēt PVN likmi, taču nav 
iespējams, izpildot nosacījumu par PVN likmes precizēšanu, izmainīt arī citas pozīcijas 
projektā.  

A.Andreičika informē, ka PVN likmes maiņas 3% izdevumus var pozicionēt kā neparedzētos 
izdevumus. Projektu pieteikumos ir dažādi varianti, piemēram, neparedzētie izdevumi ir 
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paredzēti būvniecības tāmē, tādā gadījumā projekta iesniedzējam ir iespēja izvēlēties, vai 
ieplānot to būvniecības tāmē vai arī budžeta tāmē. 

E.Kārkla informē par RAPLM priekšlikumiem ES struktūrfondu un Kohēzijas fonda vadības 
sistēmas vienkāršošanai, kas vērsti uz: 

1. ekonomikas stimulēšanu, piemēram, nepieciešams sekmēt privātā sektora 
finansējuma piesaisti pašvaldību infrastruktūras un pakalpojumu attīstībai; 

2. ES fondu administrējošo institūciju skaita samazināšanu;  
3. ES fondu apguves administratīvo šķēršļu mazināšanu. E.Kārkla uzsver, ka šobrīd ir 

noteikts, ka papildus Uzraudzības Komitejas apstiprinājumam ir nepieciešami arī 
Ministru Kabineta noteikumi, kas nosaka katras aktivitātes vērtēšanas kritērijus un 
projektu vērtēšanas un īstenošanas kārtību, līdz ar to nepieciešams veikt grozījumus 
ES struktūrfondu un Kohēzijas fonda vadības likumā, deleģējot par aktivitātes 
ieviešanu atbildīgajai iestādei tiesības izstrādāt un apstiprināt aktivitātes īstenošanas 
kārtību finansējuma saņēmējiem publiskajā sektorā;  

4. vienlaikus jāsamazina vērtēšanas kritēriju skaits, saglabājot tikai darbību atbilstības 
vērtēšanu, jādiferencē vērtēšanas kritēriji atbilstoši aktivitātes ieviešanas veidam; 

5. jāparedz avansa maksājumi finansējuma saņēmējiem, kā arī jāpalielina avansa 
maksājuma un starpposma maksājuma apmērs no 90% uz 95%. 

L.Straujuma aicina nozaru ministrijas un pašvaldības sūtīt priekšlikumus RAPLM un Finanšu 
ministrijai ES struktūrfondu un Kohēzijas fonda vadības sistēmas vienkāršošanai. 

A.Antonovs norāda, ka Finanšu ministrija š.g. 26.janvāra Vecāko amatpersonu sanāksmē 
ziņoja par ES fondu vadības sistēmas vienkāršošanu, uzsākot diskusiju par šo jautājumu un 
aicinot nozaru ministrijas sniegt priekšlikumus. Vienlaikus eksperta G.Freimaņa vadībā ir 
uzsākts darbs pie pētījuma veikšanas par ES fondu ieviešanas sistēmas vienkāršošanu, uz kā 
pamata līdz š.g. martam tiks sagatavots ziņojums. Ziņojuma rezultāti un to īstenošanas 
iespējas tiks prezentēti š.g. 25.marta Uzraudzības komitejas sēdes laikā. Pašreiz sagatavoti 
grozījumi Ministru kabineta 2007.gada 26.jūnija noteikumos Nr.418 „Kārtība, kādā 
paredzami valsts budžeta līdzekļi Eiropas Savienības fonda līdzfinansēto projektu īstenošanai, 
kā arī maksājumu veikšanas un izdevumu deklarācijas sagatavošanas kārtība”, ar kuriem 
plānots būtiski atvieglot finansējuma plūsmu projektos.  

A.Židkovs norāda, ka nepieciešams ziņojuma izstrādes procesu paātrināt, jo runa ir par valsts 
kopējo pozīciju – tai jābūt skaidrai tagad, nevis martā, kad ziņojums tiks sagatavots, līdz ar to 
aicina Finanšu ministriju tuvākajā laikā sasaukt visu iesaistīto iestāžu atbildīgo amatpersonu 
sanāksmi, lai izrunātu jautājumu tālāko virzību.  

A.Antonovs norāda, ka būtu nelietderīgi paralēli ziņojuma izstrādes procesam, ko veic 
eksperts G.Freimanis, Finanšu ministrijai uzsākt diskusijas ar nozaru ministrijām par ES 
fondu ieviešanas sistēmas vienkāršošanu. Atkārtoti uzsverot, ka pēc ziņojuma izstrādes tiks 
aicināti nozaru ministriju pārstāvji darba grupā apspriest ziņojuma rezultātus un to īstenošanas 
iespējas.  

L.Straujuma norāda, ka Satiksmes ministrija savus priekšlikumus par ES fondu ieviešanas 
sistēmas vienkāršošanu Finanšu ministrijai ir nosūtījusi jau 2008.gada augustā un šobrīd 
trūkst skaidrības, vai tie tiks ievērtēti ziņojumā, jo nenotiek sadarbības process starp 
ministrijām. 
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A.Antonovs informē, ka valsts kopējā pozīcija ir sagatavota un pēc būtības prezentēta š.g. 
26.janvāra Vecāko amatpersonu sanāksmē, kā arī turpmāk Finanšu ministrija Vecāko 
amatpersonu sanāksmi plāno izmantot kā diskusiju formu. 

A.Andreičika norāda, ka Vecāko amatpersonu sanāksmē par valsts kopējo pozīciju tiek ziņots 
vispārīgi, taču nepieciešama padziļināta informācija par pozīciju. A.Andreičika ierosina 
Finanšu ministrijai elektroniski informēt visu ministriju atbildīgās amatpersonas par valsts 
kopējās pozīcijas izstrādes gaitu. Vienlaikus norāda, ka kopš RAPLM ir specializētais atašejs 
Briselē, kurš piedalās Fondu koordinācijas komitejās (COCOF) un sniedz dienesta ziņojumus 
ir iespēja saņemt aktuālāko informāciju, taču trūkst informācijas no Finanšu ministrijas par 
diskusiju ar Eiropas Komisiju rezultātiem.  

J.Jansone, A.Židkovs, L.Straujuma, A.Jansone atbalsta A.Andreičikas teikto un piekrīt 
koordinācijas uzlabošanas nepieciešamībai starp Finanšu ministriju un pārējām ES fondu 
apguvē iesaistītajām nozaru ministrijām. 

Koordinācijas padome nolemj lūgt Finanšu ministrijai informēt nozaru ministrijas par 
Eiropas Komisijas aktivitātēm un izmaiņām normatīvajos dokumentos.  

 
 
Sēdi slēdz plkst. 14:22 
 
 
 
Koordinācijas padomes vadītājas vietā –  
Reģionālās attīstības un pašvaldību lietu ministrijas 
valsts sekretāre         L.Straujuma 
 
 
 
 
 
Protokolēja A.Vanaga-Poriķe 


